

FROCS News #10

Friends Of the Centaure Society

10th Annual Meeting of the FROCS
July 20/21, 2019 in D-65719 Hofheim/Germany

1. Actualized Preliminary Program

You should register soon, please if you have not done so already:

The actualized

- **Preliminary Program,**
- **Announcement,**
- **Categories,**
- **Accommodations in Hofheim** and the
- **Registration**

are attached for your convenience.

Please, complete the **Registration** no matter if you are competing in the Centaure Match or not. Because we need to receive the registration from visitors and guest also to properly organize "logistics" like food and beverages.

Email the registration to Wolf D. "Long Johns Wolf" Niederaastroth at wolf@1960mma.org, or as a fax to +49-6192-901293, please.

2. The official 2019 Poster

is available now!

This year's poster is a creation of FROCS #140 Ingo "Cheyenne Wolf" Standke. Great job, Ingo.

If you wish to obtain a PDF of the poster in high resolution like to print it for your club house etc. send an email to Wolf.

You will find the English language version on the left the German version on the right side. Just scroll down to the next page.

10. Jahrestreffen der FROCS
20./21. Juli 2019 in D-65719 Hofheim/Deutschland

1. Aktualisiertes Vorläufiges Programm

Falls Ihr noch nicht angemeldet seid, so macht das bitte bald: Der Einfachheit halber sind das aktualisierte

Vorläufige Programm,
Ausschreibung,
Wertungsklassen,
Unterkünfte in Hofheim und die
Anmeldung

als Anhang beigefügt.

Bitte, füllt die **Anmeldung** aus unabhängig davon, ob Ihr das Centaure-Match mitschießt oder nicht. Denn wir benötigen auch Anmeldungen der Besucher und Gäste, um einen Überblick in Sachen "Logistik" wie Essen und Trinken zu bekommen.

Mailt bitte die Anmeldung an Wolf D. "Long Johns Wolf" Niederaastroth über wolf@1960nma.org, oder faxt sie an +49-6192-901293.

2. Das offizielle 2019 Poster

Ist nun verfügbar.

Das diesjährige Poster kreierte FROCS #140 Ingo "Cheyenne Wolf" Standke. Klasse, Ingo.

Wenn Ihr das Poster als PDF in hoher Auflösung benötigt, um es auszudrucken und z.B. in Eurem Clubhaus aufzuhängen, emailt Wolf.

Die englischsprachige Version findet Ihr links, die deutsche Version rechts, wenn Ihr runter auf die nächste Seite scrollt.

FROCS News #10

Friends Of the Centaure Society

English
version

RUMBLE IN RAFTERS' FOREST - RELOADED

10th Annual Meeting of the FROCS – 2019
Centaure aficionados & all wanna-be-friends!

July 20 to 21, 2019

Under the patronage of
Michael Cyriax
Chief Executive
of the Main-Taunus-District

Program
FROCS Hall of Fame
Centaure research
Exhibition: Centaure & Neo-Classikers
Cowboy Action Match in accordance
with BDS rules



SV 1938 e.V. Hofheim, Hubertuspfad, D-65719 Hofheim
www.svhofheim.de
www.1960nma.org
Contact:
wolf@1960nma.org

German
Version

RUMBLE IN RAFTERS' FOREST - RELOADED

10. Jahrestreffen der FROCS – 2019
Centaure-Fans & alle, die es werden möchten!

20.-21. Juli 2019

Schirmherr
Michael Cyriax
Landrat Main-Taunus-Kreis

Programm
FROCS Hall of Fame
Centaure-Forschung
Ausstellung: Centaure & Neo-Classiker
Western-Match nach Regeln des BDS



SV 1938 e.V. Hofheim, Hubertuspfad, D-65719 Hofheim
www.svhofheim.de
www.1960nma.org
Kontakt:
wolf@1960nma.org

FROCS News #10

FRiends Of the Centaure Society

3. Frankenstein Regular New Model Army (RNMA)

1.1 RNMA 1st variation 1st sub-variation #147791: Discovered in Germany this Centaure was dutifully liberated in November 2018 by a FROCS who happens to be a gun dealer as well. No further details were known then.

3. Frankenstein-Regular New Model Army (RNMA)

1.1 RNMA 1. Variation/1. Subvariation #147791: Ein FROCS und Waffenhändler fand diesen Centaure in Deutschland. Er befreite ihn pflichtbewusst im November 2018. Weitere Details waren damals nicht bekannt.



RNMA #147791: typical Centaure S-curve on barrel lug, low profile front sight, only visible mark S/N on triggerguard, no other markings or proof marks, all parts blued

The visual inspection of the barrel revealed the typical shallow Centaure rifling profile with seven grooves like what is found in most Centaures in the data bank.



RNMA #147791: typische Centaure-S-Kurve am Laufansatz, niedriges Korn, einzig sichtbar S/N auf Abzugsbügel, keine Werksstempel oder Beschusszeichen, alle Teile brüniert

Bei der optischen Laufüberprüfung wurde das typische flache Centaure-Profil mit sieben Zügen gefunden, wie bei den meisten der Centaure in der Datenbank.



RNMA #147791 (from left): S/N on triggerguard, no MADE IN BELGIUM on butt



RNMA #147791 (von links): S/N auf Abzugsbügel, Griff ohne MADE IN BELGIUM



FROCS News #10

Friends Of the Centaure Society

Arbor and possibly also the frame do not look like Centaure, the other parts do. The fitting surface finishing of this revolver appear to be quite reasonable.

Trommelachse und möglicherweise auch der Rahmen sehen nicht nach Centaure aus, die anderen Teile schon. Passungen und Oberflächenendbearbeitung dieses Revolvers erscheinen recht ordentlich.



RNMA #147791 (from left): crowned muzzle, 10 stamped on breech side of barrel in unusual position, 9 stamped on breech side of cylinder, Centaure arbor?

RNMA #147791 (von links): angesenkte Mündung, 10 auf Laufrückseite an ungewöhnlicher Stelle, 9 auf Trommelrückseite gestempelt, Centaure-Trommelachse?

The Centaure parts show different serial numbers, some are stamped in unusual positions.

Die Centaure-Teile haben unterschiedliche Seriennummern, teilweise in ungewöhnlichen Positionen. Beschusszeichen wurden nicht gefunden.



RNMA #147791 (from left): triggerguard & mainspring look Centaure, hammer stamped 9, buttstrap stamped 3929 on left, 9 on right side, grip is stamped 394 plus pencil mark

RNMA #147791 (von links): Abzugsbügel & Hauptfeder sehen nach Centaure aus, 9 auf Hammer, 3029 linke, 9 rechte Seite Griffrahmen, 394 auf Griff gestempelt, plus Kulzeichen

This is not the end of the story.

Das ist nicht das Ende der Geschichte.

Because an endoscopic inspection of the bore in March 2019 confirmed that the pistol's barrel had been bored through two of the bearings for the

Denn eine endoskopische Untersuchung der Laufseele im März 2019 bestätigte, dass der Lauf durch zwei der Gegenlager der Ladepressenzapfen ir-

FROCS News #10

FRiends Of the Centaure Society

loading lever studs into the bore at one time during her life. Later (?) these holes were welded shut and the rifling had been professionally restored. As expected no proof marks can be found anywhere on this pistol.

You might take your chance to inspect this unusual Frankenstein Centaure. It will be on display at the exhibition on July 21, 2019 but she is not for sale. That's it for today. C u all in Hofheim.

Thanks and best regards,
The Pard
FROCS #1 Panhandle Paden & FROCS #2 Long Johns Wolf
www.1960nma.org
April 14, 2019/The Pard

gendwann im Leben dieses Revolvers durchbohrt worden war. Später (?) waren die Löcher verschweißt und Züge und Felder professionell restauriert worden. Beschusszeichen sind erwartungsgemäß nicht vorhanden.

Diesen ungewöhnlichenn Frankenstein-Centaure könnt Ihr während der Ausstellung am 21. Juli 2019 in Augenschein nehmen. Verkauft wird er nicht. Das wär's für heute. Wir seh'n uns in Hofheim.

Danke und liebe Grüße,
The Pard
FROCS #1 Panhandle Paden & FROCS #2 Long Johns Wolf
www.1960nma.org
14. April 2019/The Pard



FROCS

Unite

PS.: Registrations/Anmeldungen per April 14, 2019/14. April 2019

FROCS #	Alias	Main Match	V/H	FROCS #	Alias	Main Match	V/H
176	Bernie	1870	V	70	Doc Holliday		
158	Macgloy	FM	V	63	Fir Mountain Ranger	1870	V
212	Dr. Gee			220	Papillon	1870	V
183	Green Thumbs			140	Cheyenne Wolf	1870	H
56	Archangel	1870	H	157	American Spirit		
50	Luger Master			196	Doc Richards		
2	Long Johns Wolf	1875NC	H	86	Cougar	FM	V
213	The Fox						